
Systems RM™ 10

Installationsanleitung

WARNUNG

RM™ 10 System

Installation Instructions
Note to Dealers: If you install this product for the consumer, please provide him/her with this owner’s 
manual after installation.

Thank you for purchasing the RM™ 10 System designed for use on bikes featuring the 10mm post mount. 
The RM10 post will replace the current barrel nuts on the fore/aft adjustment system on compatible 
bikes. Go to profile-design.com/rm10 for a list of compatible bikes.
 
Please read these instructions thoroughly before attempting to install this accessory. Proper installation 
is required for compliance with Profile Design’s warranty policy. If you need help with this installation, 
please seek the assistance of your local Profile Design dealer by logging on to www.Profile-Design.com 
and using "dealer search" or by calling Profile Design's customer service number.

Tools and materials required:  
5mm Hex Wrench, 4mm L bend Hex Wrench, Marker, Tape measure  

1.  IMPORTANT: Mark the current location of the saddle. Measure the distance from the tip of the saddle nose to the center of  
 the steer tube. Write this number down. NOTE: Due to the nature of this system the alignment of the clamp on the saddle  
rails and the alignment of the clamp on the seatpost may differ. Knowing this number before installation is imperative to  
replicating saddle location once the system is installed. 

2.  Loosen the bolt on the side of the saddle rail clamp to remove the saddle from the seatpost. 
3.  With the saddle removed you can now access the M5 bolts that secure the saddle rail clamp to the seatpost.  

While keeping the clamp from sliding fore/aft remove the M5 bolts. 
4.  Once the bolts are removed slide the RM10 post into the hole. This will push out the existing barrel nuts. 

NOTE: If saddle is mounted on the front half of the seat post use the forward position on the bolts. If saddle is  
mounted on the rear half of the seatpost use the rear position on the bolts. 

5.  Thread the bolts through the top of the saddle clamp and into the RM10 post. Hand tighten so the bolts are loose  
enough for the system to move freely fore/aft on the seatpost.  

6.  Install the saddle back into the saddle rail clamp. Using the 5mm Hex Wrench slightly tighten the rail clamp bolt  
on the side so the rails are still free to move. 

7.  Slide the saddle back until it sits just in front of the bottle cage. Using the 5mm Hex Wrench tighten the saddle rail clamp to  
the torque specified by the clamp manufacturer. 

8.  Align the saddle to the same distance that you wrote down at the beginning of installation. Using the 4mm L  
bend Hex Wrench tighten the two bolts securing the RM10 system.

NOTE: To add a second cage the single cage must be removed and placed on the side of the Arch Mount. The second cage 
can then be added to the other side of the mount. Tighten the cage bolts to 4Nm (35in-lbs)
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•  Any failure to follow these warnings and instructions can result in breakage, slippage and or other malfunctioning of this Profile Design component causing a loss of control of the bicycle with serious injuries. [AP1100-1-1]
•  Whenever you install any new component on your bike make sure you thoroughly try it out close to home (with your helmet) where there are no obstacles or traffic.  

Make sure everything is working properly before going off on a ride or to a race. [AP1100-5-1]
•  Racing (road, mountain or multi-sport) places extreme stress on bicycles and their components (like it does riders) and significantly shortens their usable life. If you participate in these types of events, the lifetime of the  

product may be significantly shortened depending upon the level and amount of racing. The “normal wear” of a component may differ greatly between competitive and non-competitive uses,  
which is why professional level riders often use new bikes and components each season as well as having their bikes serviced by professional mechanics.  
Particular care should be placed in the regular examination of your bicycle and it’s components to insure your safety. [AP1100-6-1]

•  Aerobars can require riding positions that are new or different to many riders.It is advisable to practice using these bars in a low traffic area to become accustomed to any changes in the steering or  
handling characteristics of the bike.  Please exercise caution when using these types of handlebars for the first time. Also make sure that you continue to look forward when riding and  
do not look down towards the ground. [AB1100-2-1] 

Profile Design warrants all its products for two years from original purchase. For further details and the complete 
Profile Design warranty and Crash Replacement policy please visit http://www.profile-design.com/warranty

Profile Design, LLC
Worldwide Limited Warranty
Profile Design LLC warrants to the original retail purchaser (“you”) that the Profile Design product for which they 
received this warranty is free from defects in material and workmanship for two years from the date of original retail 
purchase. This warranty is not transferable to a subsequent purchaser. Profile Design’s sole obligation under this 
warranty is to repair or replace the product, at Profile Design’s option. Profile Design must be notified in writing of 
any claim under this warranty within 60 days of any claimed lack of conformity of the product. 

Warranty Limitations
The duration of any implied warranty or condition, of merchantability, fitness for a particular purpose, or 
otherwise, on this product shall be limited to the duration of the express warranty set forth above. In no event 
shall Profile Design be liable for any loss, inconvenience or damage, whether direct, incidental, consequential or 
otherwise, resulting from breach of any express or implied warranty or condition, of merchantability, fitness for a 
particular purpose, or otherwise with respect to this product, except as set forth herein. Some states or countries 
do not allow limitation on how long an implied warranty lasts and some do not allow exclusions or limitations of 
incidental or consequential damages, so the above limitations or exclusions may not apply to you. This warranty 
gives you specific legal rights, and you may also have other rights, which may vary, from location to location. 
This warranty will be interpreted pursuant to the laws of the United States. The original English language version/
meaning of this warranty controls over all translations and Profile Design is not responsible for any errors in 
translation of this warranty or any product instructions. This warranty is not intended to confer any additional legal, 
jurisdictional or warranty rights to you other that those set forth herein or required by law. If any portion of this 
warranty is held to be invalid or unenforceable for any reason, such finding will not invalidate any other provision. 
For products purchased in countries other than the United States please contact Profile Design’s authorized 
distributor in that respective country.

Warranty Service Options 
To obtain service under this warranty you must either:
(1)  Bring or send your Profile Design product, together with this warranty, the retail seller’s original receipt or other 

satisfactory proof of the date of purchase to the retailer where you purchased the item or another authorized 
Profile Design retailer, or 

(2)  Send your Profile Design product (with the return authorization number on the outside of the shipping 
container and affixed to the product), together with the retail seller’s original receipt or other satisfactory 
proof of the date of purchase to Profile Design 2677 El Presidio St., Long Beach, CA 90810 USA. You 
must first obtain a return authorization number by calling Profile Design at (310) 884-7756 ext. 161 (or 
send an email to warranty@profile-design.com) prior to returning the product to Profile Design.

Profile Design may require that you complete and sign a warranty replacement request form before processing your 
warranty claim.
Any postage, insurance or other shipping costs incurred in sending your Profile Design product for service under 
either option above is your responsibility. Profile Design will not be responsible for products lost or damaged in 
shipping. 
For products purchased in countries other than the United States please contact Profile Design’s 

authorized distributor in the country where the product was purchased. They can be found on our website 
at www.profile-design.com

Profile Design Crash Replacement Policy
Profile Design understands that crashes can happen and replacement of damaged bicycle parts can be costly. 
As a result Profile Design will attempt to ease the pain by offering you a replacement product for 30% below 
Profile Design’s current suggested retail price in your respective country. All other provisions of this warranty 
apply and the procedures outlined for warranty service apply also to the crash replacement policy. Profile Design 
will make the final decision on whether the part will be covered under the crash replacement policy. 

Warranty Exclusions 
Retailers and sellers of Profile Design products are not authorized to modify this warranty in any way. It is your 
responsibility to regularly examine the product to determine the need for normal service or replacement. This 
warranty does not cover the following:
•  Products that have been modified, neglected or poorly maintained, used for commercial purposes, misused or 

abused or involved in accidents.
•  Damage occurring during shipment of the products (such claims must be presented directly to the shipper).
•  Damage to products resulting from improper assembly or repair, the use or installation of parts or accessories not 

compatible with the original intended use of the product, or the failure to follow the product warnings and usage 
instructions.

• Damage or deterioration to the surface finish, aesthetics or appearance of the product.
• The labor required to remove and/or re-fit and re-adjust the item covered by this warranty.
• Normal wear to the product.
•  Any products for which the consumer does not follow the warranty procedures outlined above.
For the current version of this warranty please visit our website at www.profile-design.com
(© June 2006 Profile Design)

WARNING

Hinweis für Händler: Wenn Sie das Produkt im Kundenauftrag installieren, überreichen Sie dem Kunden 
anschließend bitte diese Bedienungsanleitung.

Vielen Dank für den Erwerb des Systems RM™ 10 für Fahrräder mit 10-mm-Stangenhalterung. Die 
RM10-Stange ersetzt die derzeitigen Zylindermuttern am vorderen/hinteren Einstellsystem kompatibler 
Fahrräder. Eine Liste kompatibler Fahrräder finden Sie unter profile-design.com/rm10.

Lesen Sie diese Anleitung sorgfältig durch, bevor Sie dieses Zubehör installieren. Eine 
sachgerechte Installation ist die Voraussetzung zur Wahrnehmung von Leistungen im Rahmen der 
Profile-Design-Gewährleistungsbedingungen. Falls Sie Hilfe bei dieser Installation benötigen, 
lassen Sie sich bitte von Ihrem Profile-Design-Händler vor Ort unterstützen. Rufen Sie dazu 
www.Profile-Design.com auf, suchen Sie über die „Händlersuche“ einen Händler in Ihrer Nähe 
heraus. Alternativ können Sie uns auch unter unserer Kundendienstrufnummer anrufen.

Benötigte Werkzeuge:  
5-mm-Sechskantschlüssel, 4-mm-Sechskantschlüssel (L-Form), Marker, Maßband  

1.  WICHTIG: Markieren Sie die derzeitige Position des Sattels. Messen Sie den Abstand von der Sattelspitze bis zur  
Mitte des Lenkrohrs. Notieren Sie sich den Wert. HINWEIS: Systembedingt können die Ausrichtung der Klemme an den  
Sattelschienen und die Ausrichtung der Klemme an der Sitzstange unterschiedlich sein. Es ist entscheidend, diesen Wert  
zu ermitteln, um nach der Installation des Systems die frühere Sattelposition wiederzufinden. 

2.  Lösen Sie den Bolzen an der Seite der Sattelschienenklemme, um den Sattel von der Sitzstange zu nehmen. 
3.  Nach dem Abnehmen des Sattels können Sie nun die M5-Bolzen erreichen, die die Sattelschienenklemme an der Sattel 

stange fixieren. Entfernen Sie die M5-Bolzen, achten Sie dabei darauf, dass sich die Klemme nicht nach vorne oder hinten  
verschiebt. 

4.  Wenn Sie die Bolzen entfernt haben, schieben Sie die RM10-Stange in die Öffnung. Dies schiebt die vorhandenen  
Zylindermuttern heraus. 

HINWEIS: Wenn der Sattel an der vorderen Hälfte der Sattelstütze montiert ist, verwenden Sie die vordere 
Bolzenposition. Wenn der Sattel an der hinteren Hälfte der Sattelstütze montiert ist, verwenden Sie die hintere 
Bolzenposition. 

5.  Schrauben Sie die Bolzen von oben durch die Sattelklemme in die RM10-Stange. Ziehen Sie sie mit der Hand fest, so dass 
die Bolzen noch locker genug sind, damit sich das System frei auf der Sitzstange nach vorne oder hinten bewegen kann.

6.  Installieren Sie den Sattel wieder in der Sattelschienenklemme. Ziehen Sie den Schienenklemmenbolzen auf der Seite mit  
dem 5-mm-Sechskantschlüssel leicht an, so dass sich die Schienen noch frei bewegen können. 

7.  Schieben Sie den Sattel zurück, bis er knapp vor dem Flaschenhalter sitzt. Ziehen Sie mit dem 5-mm-Sechskantschlüssel  
die Sattelschienenklemme mit dem vom Klemmenhersteller vorgegebenen Drehmoment fest. 

8.  Richten Sie den Sattel in dem Abstand aus, den Sie zu Beginn der Installation notiert haben. Ziehen Sie mit dem  
L-förmigen 4-mm-Sechskantschlüssel die beiden Bolzen zum Fixieren des RM10-Systems an.

HINWEIS:HINWEIS: Um einen zweiten Käfig hinzuzufügen, muss der einzelne Käfig abgenommen und auf die Seite der 
Bogenhalterung gebracht werden. Der zweite Käfig kann dann auf der anderen Seite der Halterung hinzugefügt werden. 
Ziehen Sie die Käfigbolzen mit 4 Nm (35 in-lbs) an.

•  Werden diese Warnungen und Anweisungen nicht befolgt, kann diese Profile Design-Komponente brechen, verrutschen oder anderweitig ausfallen,  
was zu einem Kontrollverlust über Ihr Fahrrad gefolgt von schweren Verletzungen führen kann. [AP1100-1-1]

•  Sobald Sie eine neue Komponente an Ihrem Fahrrad installiert haben, müssen Sie es nahe Ihrer Wohnung gründlich dort testen (mit Helm), wo es keine Hindernisse oder keinen Verkehr gibt.  
Vergewissern Sie sich, dass alles gut funktioniert, bevor Sie eine Fahrt unternehmen oder an einem Rennen teilnehmen. [AP1100-5-1]

•  Bei einem Rennen (Straße, Gelände oder mehrere Disziplinen) werden ein Fahrrad und seine Komponenten (wie auch der Fahrer) extremem Stress ausgesetzt und verkürzen deren Lebenszeit erheblich.   
Wenn Sie an dieser Art von Events teilnehmen, verkürzt sich die Lebenszeit des Produkts erheblich, je nach Schwierigkeitsgrad und Umfang des Rennens.   
Da die „normale Abnutzung“ einer Komponente bei Verwendung in Wettbewerben oder außerhalb von Wettbewerben einen großen Unterschied aufweisen kann, fahren professionelle Radfahrer jede  
Saison oft mit neuen Fahrrädern und Komponenten und lassen ihre Fahrräder von professionellen Mechanikern warten. Der regelmäßigen Überprüfung Ihres Fahrrads und seiner Komponenten sollte zur Gewährleistung  
Ihrer Sicherheit besondere Aufmerksamkeit geschenkt werden. [AP1100-6-1]

•  Aerobars können Fahrpositionen abverlangen, die für viele Radfahrer neu oder anders ist.  Es ist ratsam, diese Lenstangen in Gebieten mit wenig Verkehr zu testen, um sich mit Änderungen im Lenkverhalten oder bei 
den Fahreigenschaften des Fahrrads vertraut zu machen.  Seien Sie bitte vorsichtig, wenn Sie mit diesen Lenkstangentypen zum ersten Mal fahren. Achten Sie auch darauf, beim Fahren nach vorne und nicht nach 
unten auf den Boden zu schauen. [AB1100-2-1] 

Profile Design gewährt all seinen Produkten eine Garantie von zwei Jahren ab dem originalen Kaufdatum. 
Weitere Details und die vollständige Garantie- und Unfallersatzrichtlinie von Profile Design finden Sie unter http://www.profile-design.com/warranty

Profile Design GmbH
Beschränkte weltweite Garantie
Profile Design GmbH garantiert dem ursprünglichen Käufer (Ihnen) für 2 Jahre ab dem ursprünglichen Kaufsdatum 
im Fachgeschäft, dass das Profile Design-Produkt mit dem diese Garantie erhalten wurde frei von Material- und 
Herstellungsdefekten ist. Diese Garantie ist nicht auf einen nachfolgenden Käufer übertragbar. Die einzige 
Verpflichtung von Profile Design gemäß dieser Garantie ist eine Reparatur bzw. Ersatz nach der Wahl von 
Profile Design. Etwelche Ansprüche für mangelnde Produktkonformität aufgrund dieser Garantie müssen 
Profile Design innerhalb von 60 Tagen mitgeteilt werden. 

Garantieeinschränkungen
Die Dauer einer gesetzlichen Garantie bzw. der Bedingungen, der Marktgängigkeit, bzw. der Eignung für einen 
besonderen Zweck dieses Produkts usw., beschränkt sich auf die Dauer der oben zugesicherten Garantieleistung. 
Profile Design ist keinesfalls haftbar für Verluste, Ungelegenheiten oder Schäden, ob direkt, beiläufig, nachfolgend 
oder anderen, die das Ergebnis einer Nichteinhaltung der ausdrücklichen oder implizierten Garantiebedingungen 
sind, bzw. die mit der Marktgängigkeit oder der Eignung für einen besonderen Zweck, oder andersweise mit 
diesem Produktzusammenhängen, außer was hier angegeben ist. Einige Staaten und Länder gestatten keine 
Eingrenzung der implizierten Garantiedauer, und einige erlauben keine Ausnahmen oder Einschränkungen 
der beiläufigen oder Folgeschäden, so dass obenstehende Einschränkungen oder Ausnahmen nicht auf Sie 
anwendbar sein könnten. Diese Garantie gibt Ihnen spezifische Rechte, und Sie könnten andere Rechte haben, 
die je nach Ort verschieden sind. Diese Garantie wird den Gesetzen der Vereinigten Staaten entsprechend 
ausgelegt. Die ursprüngliche, englischsprachige Version/ Bedeutung dieser Garantie hat Priorität über alle 
Übersetzungen, und Profile Design ist nicht für Übersetzungsfehler dieser Garantie oder der Produktanleitungen 
verantwortlich. Diese Garantie hat nicht die Absicht Ihnen andere zusätzliche gesetzliche Zuständigkeits- oder 
Garantierechte zu erteilen, als diejenigen, die hier angegeben und gesetzlich notwendig sind. Falls ein Teil dieser 
Garantie aus gewissen Gründen ungültig oder unwirksam ist, bedeutet dies nicht, dass andere Klauseln dadurch 
auch ungültig werden. Für Produkte, die außerhalb der Vereinigten Staaten erworben wurden, wenden Sie sich 
bitte and den autorisierten Verteiler von Profile Design im respektiven Land. 

Optionen des Garantieservices 
Um eine Serviceleistung aufgrund dieser Garantie zu erhalten, müssen Sie entweder:
(1)  Ihr Profile Design-Produkt zusammen mit diesem Garantieschein, der Originalquittung der Verkaufsstelle oder 

einem anderem ausreichendem Nachweis des Kaufsdatums zum Fachgeschäft bringen, wo es gekauft wurde, 
oder zu einer autorisierten Profile Design-Verkaufsstelle, oder

(2)  Senden Sie Ihr Profile Design-Produkt (mit Rückgabeautorisierungsnummer an der Außenseite der Verpackung 
und am Produkt befestigt) zusammen mit der Originalquittung der Verkaufsstelle oder anderem ausreichendem 
Nachweis des Kaufsdatums an Profile Design, 2677 El Presidio St., Long Beach, CA 90810, USA. Sie müssen 
dazu vor einer Rückgabe zuerst eine Autorisierungsnummer erhalten indem Sie Profile Design unter (310) 884-7756, 
intern 161, anrufen (oder per Email-Adresse warranty@profile-design.com kontaktieren). 

Profile Design kann verlangen, dass Sie zuerst ein Garantieersatzantragsformular ausfüllen und unterschreiben, 
bevor Ihr Garantieanspruch bearbeitet wird.
Jegliche Porto-, Versicherungs- und Versandspesen, die beim Einsenden Ihres Profile Design-Produkts zwecks 

Service unter einer der obigen Optionen entstehen, fallen zu Ihren Lasten. Profile Design ist nicht verantwortlich 
für Produkte, die während des Versands beschädigt oder verloren wurden. 
Für Produkte, die außerhalb der Vereinigten Staaten erworben wurden, wenden Sie sich bitte an den autorisierten 
Verteiler von Profile Design im Land in dem das Produkt gekauft wurde. Die Verteiler können auf der Website 
gefunden werden.

Profile Design Sturzersatzstrategie
Profile Design versteht, dass Stürze geschehen und ein Austausch beschädigter Fahrradteile teuer sein kann. 
Als Resultat dessen versucht Profile Design eine Linderung der Schmerzen, indem ein Ersatzprodukt 30% unter 
dem gegenwärtig von Profile Design empfohlenen Preis in Ihrem respektiven Land angeboten wird. Alle anderen 
Klauseln dieser Garantie sind anwendbar, und die angegebene Prozedur zum Erhaltes eines Garantieservice 
gelten auch für die Sturzersatzstrategie. Profile Design trifft die endgültige Entscheidung, ob ein Teil der 
Sturzersatzstrategie entsprechend gedeckt ist. 

Garantieausnahmen 
Weder Detailhandel noch Verkäufer von Profile Design-Produkten sind autorisiert diese Garantie auf irgendwelche 
Weise abzuändern. Es ist Ihre Verantwortung das Produkt regelmäßig zu überprüfen, um festzustellen, ob eine 
normale Wartung oder ein Ersatz notwendig ist. Diese Garantie deckt das Folgende nicht:
•  Produkte, die modifiziert, vernachläßigt oder unzureichend unterhalten wurden, bzw. für kommerzielle Zwecke 

verwendet, missbraucht oder schlecht behandelt wurden, oder die in Unfälle verwickelt waren.
•  Schäden, die während des Versands des Produkts entstanden (solche Ansprüche müssen direkt an den 

Spediteur gestellt werden).
•  Produktschäden, die das Resultat einer unrichtigen Zerlegung oder Reparatur sind, bzw. durch die Installation 

von anderen als den vorgesehenen Originalteilen oder -zubehör verursacht wurden, die nicht kompatibel sind, 
oder aus einer Nichtbefolgung von Produktwarnungen und Benutzungshinweisen entstanden.

•  Eine Beschädigung oder Verschlechterung des Oberflächenzustands bzw. der ästethischen Erscheinung des 
Produkts.

•  Die notwenidge Arbeit, um einen durch die Garantie gedeckten Gegenstand zu entfernen und wieder einzubauen 
bzw. einzustellen.

•  Normale Abnutzung des Produkts.
•  Jegliche Produkte bei denen der Konsument die oben dargestellten Garantieprozeduren nicht befolgt.
Siehe die Website www.profile-design.com für die aktuelle Version dieser Garantie. 
(© Juni 2006 Profile Design)
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Bz.-Nr. Teil-Nr. Ben.Stückz. Teilebeschreibung
1 796202 1
2 796203 1
3 347634 1
4 313578 2
5 313573 1
6 275565 3
7 414224 1

RM10 - TEILELISTE
Ref.# Part # Qty. Req. Part Description
1 796202 1
2 796203 1
3 347634 1
4 313578 2
5 313573 1
6 275565 3
7 414224 1

RM10 - PARTS LIST


